
Zpráva o činnosti staršovstva a správě sboru za rok 2021 

 

Milí bratři a sestry, 

mým úkolem je říci něco k práci staršovstva. V průběhu roku na své členství ve staršovstvu rezignovala Eva 

Provazníková a členem staršovstva se stal 1. náhradník Alois Lajner. V minulém roce mnoho schůzí 

staršovstva probíhalo kvůli koronaviru online. V době pandemie jsme řešili, jakým způsobem bude náš sbor 

fungovat - jestli  online nebo osobní scházení  se v menším počtu. Přiklonili jsme se ke druhé možnosti - 

bohoslužby jsme konali ve dvou časech - v 9h a v 10.30h. 

 

Staršovstvo dle pokynů synodní rady vypracovalo „Rozvojový plán sboru“. Z tohoto plánu vyplynulo pár 

bodů, na které se chceme v příštím období zaměřit:  

-pokračovat v setkávání (nejen) sborových rodin s dětmi, 

-pokračovat v pořádání rodinných bohoslužeb 

-pokračovat ve společných sborových pobytech (v roce 2021 se konaly tři sborové pobyty - pobyt 

v Telecím, na vodě a v Jánských Lázních) 

-více se snažit zapojit nové členy do činnosti sboru - např. jsme chtěli poprosit „Žaka“ Molibu, aby nám 

povyprávěl o svém rodném Kongu - přislíbil nám to, ale zatím hledáme vhodný termín 

-obnovit přerušenou křesťanskou službu - co se týká tohoto posledního bodu, tak staršovstvo se např. 

rozhodlo, že bude všem členům sboru od věku 45 let zasílat přání k narozeninám. Této práce se ujala sestra 

Jana Jeníková. 

 

Hodně času jsme věnovali rozhodování, a s pomocí právníka pana Luhana následnému jednání se sousedy 

panem a paní Jaklovou ohledně opravy spadlé zdi. Jednání nebyla jednoduchá, nakonec jsme k nějakému 

kompromisu došli a zeď je za našeho finančního přispění opravená. 

 

Mimo jiné jsme se zabývali také problematikou ochrany osobních údajů. 

 

Dosti času jsme věnovali i finančním záležitostem a taktéž připravování žádostí o dotace - ať už na Noc 

kostelů, na slavnost M.J. Husa, na práci s dětmi, na odvod dešťové vody do retenční nádrže. V těchto 

případech jsme byli úspěšní, ale např. žádost o finanční podporu od Středočeského kraje na vymalování 

kostela schválena nebyla. 

 

Začali jsme spolupracovat s firmou BENEVTA s,r.o., Dva její pracovníci vykonávají některé práce i 

v našem areálu. 

 

Objednali jsme pro sbor 80 nových zpěvníků. Z toho jich 58 bylo zaplaceno sponzorským darem. Děkujeme. 

 

Všem členům staršovstva za jejich práci děkuji. Především vám děkuji za konstruktivní přístup, umění 

vyslechnout druhého a snahu hledat dobrá řešení. Děkuji i vám všem ostatním za vaši podporu sboru - ať už 

pracovní nebo finanční nebo modlitební. Poděkování patří také bratru faráři, pro kterého práce v době 

covidové  nebyla taktéž jednoduchá. Jsem ráda, že se v kostele i na faře opět můžeme scházet bez 

jakýchkoliv omezení. Vážím si i otevřenosti bratra faráře, který vás opětovně zve, že ho kdokoliv z vás 

můžete navštívit a pohovořit s ním. 

 

Vloni jsme v březnu výroční sborové shromáždění nemohli mít, protože kvůli koronaviru se mohl scházet 

jen omezený počet lidí. Letos můžeme sborové shromáždění konat v řádném termínu, ale situace je možná 

ještě pohnutější než minulý rok. Ke covidu přibyla ještě válka na Ukrajině.  Válkou se život nezastavil, ale 

pro mnohé se převrátil vzhůru nohama. Dvě rodiny uprchlíků bydlí v naší sborové škole. Vím, že třeba i 

mnozí z  nás prožívají těžké chvíle - třeba nemoc, nebo nedostatek finančních prostředků, ale máme-li vedle 

sebe rodinu nebo přátele, nebo bratry a sestry v Kristu, máme-li kolem sebe lidi, kteří nás mají rádi, máme 

být pánu Bohu za co vděčni. 
 

V Lysé nad Labem, 20. 3. 2022, Dagmar Férová, kurátorka  
 


